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Besvarelse af spørgsmål nr. 407 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 407 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 2. januar 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 
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Spørgsmål nr. 407 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, om Rigsadvokatmeddelelsen 
indeholder noget om demens, og om den eventuelt bør ændres, 
således at den gør? Der henvises til afsnit 5.1 ”Påstand om 
foranstaltninger over for personer, der er sindssyge eller i en 
tilstand sidestillet hermed.” 

 
Svar: 
 
Justitsministeren er de offentlige anklagere overordnet og fører bl.a. tilsyn 
med disse. Rigsadvokaten varetager udførelsen af straffesager ved bl.a. 
Højesteret, er de øvrige offentlige anklagere overordnet, fører tilsyn med 
disse og kan bl.a. fastsætte bestemmelser om udførelsen af deres opgaver. 
Statsadvokaterne varetager bl.a. udførelsen af straffesager ved landsretterne 
og fører tilsyn med politidirektørernes behandling af straffesager. 
Politidirektørerne og bl.a. de offentlige anklagere, der er ansat hos disse, 
varetager udførelsen af straffesager ved byretterne. Der henvises til 
retsplejelovens §§ 98, 99, 101 og 104.  
 
For så vidt angår retssystemets håndtering af demente gerningspersoner 
henvises til besvarelse af 17. december 2024 af spørgsmål nr. 249 (Alm. del) 
fra Folketingets Retsudvalg, besvarelse af 24. januar 2025 af spørgsmål nr. 
377 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg og besvarelse af 24. januar 2025 
af spørgsmål nr. 378 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.  
 
Som jeg tilkendegav ved besvarelsen af spørgsmål nr. 249 (Alm. del), er det 
vigtigt, at alle involverede i straffesager løbende er opmærksomme på at 
anvende reglerne på den mest hensigtsmæssige måde i konkrete sager. I den 
forbindelse har jeg naturligvis også en forventning om, at Rigsadvokaten 
løbende overvejer, om der er behov for at revidere indholdet af 
Rigsadvokatmeddelelsen. 
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